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ПРЕСКЛИПИНГ 

29 април 2020 г., сряда 

www.actualno.com, 28.04.2020 г. TC "www.actualno.com" \f C \l "1"   
https://www.actualno.com/crime/evropejskite-farmacevti-nastojavat-obvinenijata-

sreshtu-asena-stoimenova-da-bydat-svaleni-news_1457259.html 
  

Европейските фармацевти настояват обвиненията срещу Асена Стоименова да 

бъдат свалени 
  

Фармацевтичната група на ЕС (PGEU) освен до българските институции изпрати писмо 

и до Председателя на Европейския парламент и Председателя на Европейската комисия 

във връзка с повдигнатото обвинение на председателя на Български фармацевтичен 

съюз проф. Асена Стоименова по повод на две нейни медийни изяви. В писмото 

PGEU изразява своето сериозно безпокойство по повод решението на Прокуратурата 

на Република България да повдигне обвинения срещу председателя на БФС за 

извършване на престъпление срещу обществения ред и мира (по чл. 326, ал. 1 от 

българския Наказателен кодекс) за изявления във връзка с въздействието на COVID-19 

върху наличността на лекарствени продукти. 
PGEU заявява, че "изказванията на проф. Стоименова във връзка с въздействието 

на коронавируса върху наличността на лекарства напълно съответстват с 

изявленията от неотдавна на институции на Европейския съюз и на страни 

членки , както и на всички заинтересовани страни във веригата на доставките за 

лекарствени продукти, на европейско и на национално ниво”, като посочват конкретни 

примери. Действащите инициативи на Европейския съюз и на страни-членки за 

смекчаване на риска от недостиг на лекарства поради COVID-19 сами по себе си 

показват, че такъв риск съществува или най-малкото не може да бъде изключен. 
С оглед на това огласяването на съществуването на такъв риск не може да се счита 

за акт на всяване на страх и във всеки случай не може да е състав на престъпление 

срещу обществения ред. Нещо повече: насърчаването на рационална употреба на 

лекарства е професионален дълг на фармацевтите, което заслужава единствено 

похвала. 
PGEU призовават Европейския парламент и Европейската комисия да подчертаят пред 

българските власти значението на запазването на независимостта и свободата на 

словото, особено за здравните специалисти. Българските власти би трябвало да 

преразгледат своето решение и да оттеглят обвиненията срещу проф. Стоименова, 

които са неоснователни и също така са нарушение на принципите на върховенството на 

закона и свободата на изразяване на мнение, заложени в член 2 от Договора за 

функционирането на Европейския съюз, както и в Европейската конвенция за защита 

правата на човека и основните свободи. В същото време от организацията напомнят, че 

съгласно подчертаното от Съвета на Европа, закони, предвиждащи мерки срещу 

свободата на словото, особено от наказателно естество, следва да се прилагат от 

националните компетентни органи с надлежно отчитане на принципите на 

необходимост и пропорционалност, които не са били спазени от страна на българските 

власти във връзка с действията, предприети срещу проф. Стоименова. 
Фармaцевтичната група на Европейския съюз (PGEU) отново подчертава, че в 

условията на извънредно положение българските фармацевти работят под 

небивал натиск и играят жизненоважна роля в подкрепа на българската здравна 

система, правейки всичко по силите си, за да гарантират непрекъснат достъп до 

лекарства, медицински изделия и фармацевтични грижи. PGEU вярва, че българските 

http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/crime/evropejskite-farmacevti-nastojavat-obvinenijata-sreshtu-asena-stoimenova-da-bydat-svaleni-news_1457259.html
https://www.actualno.com/crime/evropejskite-farmacevti-nastojavat-obvinenijata-sreshtu-asena-stoimenova-da-bydat-svaleni-news_1457259.html
https://www.actualno.com/search?searchword=%d0%90%d1%81%d0%b5%d0%bd%d0%b0+%d0%a1%d1%82%d0%be%d0%b8%d0%bc%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%20%5Ct%20_blank
https://www.actualno.com/search?searchword=%d0%ba%d0%be%d1%80%d0%be%d0%bd%d0%b0%d0%b2%d0%b8%d1%80%d1%83%d1%81%20%5Ct%20_blank


Page | 2 

2 

фармацевти заслужават подкрепа и признание за ценната работа, която правят всеки 

ден в услуга на гражданите, а не обвинения. Изнасянето пред широката общественост 

на информация и експертно мнение за решаването на евентуални проблеми има 

единствената цел да защити общественото здраве и да подобри грижите за пациентите 

и е професионален дълг на медицинските специалисти. 
Фармацевтичната група на Европейския съюз (PGEU) и фармацевтичните организации 

в цяла Европа застават зад Българския фармацевтичен съюз. 

 

www.clinica.bg, 28.04.2020 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1"   
https://clinica.bg/11895-Evropeiskite-farmacevti-podkrepiha-Stoimenova 
  

ЕВРОПЕЙСКИТЕ ФАРМАЦЕВТИ ПОДКРЕПИХА СТОИМЕНОВА 
  

Фармацевтичната група на ЕС (PGEU) подкрепи Асена Стоименова. В писмо до 

българските институции и до председателите на Европейския парламент и на 

Европейската комисия, от групата изразяват своето сериозно безпокойство за 

решението на Прокуратурата да повдигне обвинения срещу председателя на БФС 

за извършване на престъпление срещу обществения ред и мира за изявления в 

медиите за въздействието на КОВИД-19 върху наличността на лекарствени 

продукти. 
PGEU заявява, че "изказванията на проф. Стоименова във връзка с въздействието на 

коронавируса върху наличността на лекарства напълно съответстват с изявленията от 

неотдавна на институции на Европейския съюз и на страни членки , както и на всички 

заинтересовани страни във веригата на доставките за лекарствени продукти, на 

европейско и на национално ниво", като посочват конкретни примери. Действащите 

инициативи на Европейския съюз и на страни-членки за смекчаване на риска от 

недостиг на лекарства поради COVID-19 сами по себе си показват, че такъв риск 

съществува или най-малкото не може да бъде изключен. 
С оглед на това огласяването на такъв риск 
не може да се счита за акт на всяване на страх и във всеки случай не може да е състав 

на престъпление срещу обществения ред. Нещо повече: насърчаването на рационална 

употреба на лекарства е професионален дълг на фармацевтите, което заслужава 

единствено похвала, смятат от европейската организация. PGEU призовават ЕП и ЕК да 

подчертаят пред българските власти значението на запазването на независимостта и 

свободата на словото, особено за здравните специалисти. Българските власти би 

трябвало да преразгледат своето решение и да оттеглят обвиненията срещу проф. 

Стоименова, които са неоснователни и също така са нарушение на принципите на 

върховенството на закона и свободата на изразяване на мнение, заложени в член 2 от 

Договора за функционирането на Европейския съюз, както и в Европейската конвенция 

за защита правата на човека и основните свободи, заявяват фармацевтите. В същото 

време от организацията напомнят, че съгласно подчертаното от Съвета на Европа, 

закони, предвиждащи мерки срещу свободата на словото, особено от наказателно 

естество, следва да се прилагат от националните компетентни органи с надлежно 

отчитане на принципите на необходимост и пропорционалност, които не са били 

спазени от страна на българските власти във връзка с действията, предприети срещу 

проф. Стоименова. 
Фармaцевтичната група на Европейския  
отново подчертава, че в условията на извънредно положение българските фармацевти 

работят под небивал натиск и играят жизненоважна роля в подкрепа на българската 

здравна система, правейки всичко по силите си, за да гарантират непрекъснат достъп до 
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лекарства, медицински изделия и фармацевтични грижи. PGEU вярва, че българските 

фармацевти заслужават подкрепа и признание за ценната работа, която правят всеки 

ден в услуга на гражданите, а не обвинения. Изнасянето пред широката общественост 

на информация и експертно мнение за решаването на евентуални проблеми има 

единствената цел да защити общественото здраве и да подобри грижите за пациентите 

и е професионален дълг на медицинските специалисти. 
Фармацевтичната група на Европейския съюз (PGEU) и фармацевтичните организации 

в цяла Европа застават зад Българския фармацевтичен съюз. 

  
www.banker.bg, 28.04.2020 г. TC " www.banker.bg " \f C \l "1" 
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/sled-kraia-na-izvunrednoto-polojenie-

merkite-shte-ostanat-legitimni-s-nov-zakon-obiavi-borisov 
  

След края на извънредното положение мерките ще останат легитимни с нов закон, 

обяви Борисов 
  

Мерките, които бяха взети у нас в борбата с COVID-19, са навременни, точни, 

прецизирани и са съобразени с народопсихологията. Това заяви премиерът Бойко 

Борисов от парламентарната трибуна по време на изслушването му от депутатите. 
Извънредното заседание на Народното събрание започна, след като се събра 

необходимият кворум. В пленарната зала присъстваха още министърът на финансите 

Владислав Горанов, вицепремиерът Томислав Дончев и министърът на труда и 

социалната политика Деница Сачева. 
Заседанието бе инициирано от парламентарната група на БСП. Дневният му ред 

включваше изслушване на премиера Бойко Борисов за актуалната обстановка в 

страната, свързана с коронавируса. 
"Мерките са съобразени изцяло с препоръките на Световната здравна организация. 

Затова създадохме Националния оперативен щаб с най-добрите специалисти", каза още 

Борисов. И подчерта, че по данни на Европейския център за контрол на заболяванията, 

към момента България е на първо място по най-малък брой заболели на 100 000 души 

население. 
На въпрос на БСП за плановете на правителството за излизане от икономическата 

криза, премиерът отговори, че целта е всички средства, които държавата може да 

задели, максимално бързо да стигат до нуждаещите се. 
"Много по-богати държави от нас обещават доста неща, но на практика са приложили 

много малко мерки”, поясни министър-председателят. Той призова опозицията, ако има 

конкретни идеи, да ги сподели. 
"С най-голямо удоволствие ще работим с вас. Когато всичко започна, аз лично се 

обадих на г-жа Корнелия Нинова и предложих да минем заедно през това. Но ми беше 

отказано”, заяви Борисов. 
В отговор на въпрос на ДПС той обясни, че в момента у нас има налични над 60 000 

теста за коронавируса и държавата има готовност и ресурс да закупи още, ако тестовете 

се окажат достатъчно сигурни. 
"Очаква се до края на месеца над 120 000 работни места да бъдат запазени, 

благодарение на мярката 60/40", изтъкна  Борисов. И добави, че се подготвят още 170 

млн. лв. 
"Главната ни цел сега е да запазим парите за работещите, за пенсионерите", 

категоричен бе премиерът. 
Регистрираните безработни от началото на април до момента са намалели близо три 

пъти, каза той. По думите му, рамката на мярката 60/40 е правилната и действа. 
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Възстановяване на икономиката чрез помощ за производство и спешни реформи - това 

предвиждат предложенията на БСП за излизане от кризата. Според лидера на 

социалистите Корнелия Нинова, Борисов трябва да разучи какво е направила Япония 

след Втората световна война - целево кредитиране на най-добрите сектори. Тя обяви 

още, че за да се увеличи потреблението, трябва да се увеличат доходите. И предложи да 

има реформа в здравеопазването. 
Червената лидерка съобщи, че една вечер към 22 часа премиерът я е поканил да се 

включи в работата на щаба, но по думите й това не е нормално. Тя каза, че мястото ѝ е 

в парламента. И изтъкна, че преди всяко свое решение Ангела Меркел ходи в 

Бундестага за съвет. 
Според председателя на лявата партия, новината от днешното изслушване е, че 

правителството няма план за излизане от кризата, а само сбъркани прогнози и действия 

на парче. 
"Всявате страх у хората, абдикирахте от държавата", обвини правителството Нинова. 

Тя отново подчерта, че в други държави има безвъзмездна помощ, а в България - само 

проба-грешка. А думите на Бойко Борисов звучали като да спасял правителството, а 

после "хората да се оправят". 
Лидерът на ДПС Мустафа Карадайъ посочи, че здравните мерки са добри, а 

икономическите на този етап са задоволителни. Той е на мнение, че от тук нататък се 

изисква нов подход - план за управление на кризата и секторни стратегии за 

възстановяване на икономиката, тъй като тя ще се премоделира в световен план, което 

е шанс за икономики като българската. 
Според Искрен Веселинов от "Обединени патриоти", политическите сили трябва да 

минат в режим на работен диалог, а не да търсят телевизионни изяви. Той каза, че БСП 

трябва да вземе пример от испанските социалисти. 
Председателят на "Воля" Веселин Марешки обвини левицата, че заради лични амбиции 

се опитвала да превърне парламента в зрелище и че социалистите си "играят на 

партизани". Той попита защо силен човек като Бойко Борисов угажда на прищявките на 

един политически лидер - Корнелия Нинова. Накрая призова субсидиите на партиите да 

бъдат 0 лева до края на мандата. 
След изслушването, пред журналисти премиерът Борисов изтъкна, че разходите за 

борба с коронавируса са публични, вземат се с постановления. Той заяви, че не е чел 

позицията на президента Румен Радев за публичен регистър на разходите. 
Министър-председателят съобщи, че в момента юристите работят по закон, с който да 

се отмени извънредното положение, което в момента е до 13 май, но 

противоепидемичните мерки със заповеди на здравния министър да останат легитимни 

и след това. Той потвърди, че парад за 6 май няма да има. 

 

 

www.clinica.bg, 28.04.2020 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1"   
https://clinica.bg/11886-Sistemata-za-lekarstva-oshte-cikli 
  

СИСТЕМАТА ЗА ЛЕКАРСТВА ОЩЕ ЦИКЛИ 
  

Е-системата за проследяване на недостиг на лекарствата все още не е готова и се 

тества. Тя трябваше да стартира през февруари миналата година, за да спомогне 

за спирането на износа на дефицитни медикаменти у нас. Към днешна дата обаче 

липсва механизъм, по който това да се случи, защото системата все още не е 

готова. Тестването е на финален етап, а всички софтуерни компоненти са 
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изградени, съобщиха от МЗ за clinica. bg. По системата обаче има още работа, 

докато тя започне да фунционира. 
Както clinica. bg вече писа, през юни миналата година министър Ананиев заяви, че се 

очаква до 2 месеца да започне същинското подаване на данни от всички участници в 

търговската верига – от фармацевтите до производителите на медикаменти, 

включително НЗОК и МЗ, за движението и количествата на лекарствата. Въпреки това 

обаче системата продължава да се бави, а от МЗ обясниха това с три основни причини. 

„Лекарствоснабдяването в България е съставено от различни сложни процеси, които 

трябваше да бъдат обхванати, 
за да не се „изпуснат" безконтролни количества 
лекарствени продукти", обясниха от ресорното министерство. Също така пречка се 

оказа и липсата на единна номенклатура на лекарствените продукти, която да е 

известна и общоприета от всички участници по веригата. Същото се отнася и за кодове 

на търговци на едро, аптеки и др. задължени лица. „Третоq  самите задължени лица 

работят със софтуер на трети страни, на които трябва да се възложи работа отделно, за 

да разработят функционалности за автоматизирано подаване на данни към системата", 

обясниха още от МЗ. Докато тя започне за функционира обаче има още няколко етапа.   
Тестването е на финалната права, като в момента се проверява 
сигурността на системата и се потвърждава окончателно наборът от транзакции. 

Всички заинтересовани страни имат възможност да тестват. Осигурен е и форум за 

дискусии и обмен на мнения, предложения и докладване на проблеми, допълниха от 

МЗ. През май се очаква да се изгради т.н. продукционна среда, в която да стартира 

реална работа. След като този компонент от системата стане готов, всички участници 

по веригата ще имат срок от два месеца да се регистрират и да започнат да подават 

данните за наличните количества лекарства, тяхното потребление и съответно 

недостиг. След това се предвиждат два преходни месеца за подаване на шестмесечни 

данни. 
„Важно е да се включат всички дистрибутори, аптеки 
и други задължени лица, за да се получи пълна картина на наличностите и на 

лекарствопотреблението в страната", обясниха от МЗ. След като всички участници по 

веригата започнат да подават данни и се натрупа необходимата информация, 

позволяваща изчисления, ще може да се направи и анализ на недостига на лекарствени 

продукти. 
През 2018 година с поправки в Закона за лекарствата депутатите решиха паралелният 

износ да се контролира чрез създаване на електронната система. Така се даде правото 

на ИАЛ да спира износа на дадено лекарство, ако наличностите в България от него са 

по-малко от 65 на сто от необходимите количества за месец, изчислени въз основа на 

средномесечното потребление за предходните 6 месеца. 
 

www.btv.bg, 28.04.2020 г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   
https://btvnovinite.bg/bulgaria/kade-shte-se-testva-balgarskata-vaksina-sreshtu-

koronavirus.html 
  

Къде ще се тества българската ваксина срещу коронавирус? 
  

Разработваната в БАН ваксина ще е универсална за всички коронавируси 
  

Радиана Божикова 
Български учени от БАН са все по-близо до ваксина срещу коронавируса. Първите 

тестове могат да бъдат до година и три месеца и то първо върху животни. 

https://clinica.bg/8540-E-%D1%81%D0%B8%D1%81%D1%82%D0%B5%D0%BC%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%80%D0%B5%D0%B5%D0%BA%D1%81%D0%BF%D0%BE%D1%80%D1%82---%D0%B4%D0%BE-2-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0%20/t%20_blank
http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/kade-shte-se-testva-balgarskata-vaksina-sreshtu-koronavirus.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/kade-shte-se-testva-balgarskata-vaksina-sreshtu-koronavirus.html
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Лабораторно отглежданите мишки ще помогнат на българските учени в създаването 

на  ваксина срещу COVID-19. Тя ще е насочена специално към българското население 

и ще е под формата на инжекция и спрей за гърло. 
Идеята е да бъде универсална за всички коронавируси, които биха се появили в 

бъдеще. 
Тестовете ще се проведат върху животните, които се отглеждат в специалния вивариум 

на Института по микробиология към БАН. 
Илян Манойлов е сред малкото в България дипломирани дизайнери на експерименти с 

лабораторни животни от вида зайцевидни и гризачи. Работи в института вече 12 години 

и полага ежедневни грижи за мишките там. 
„Взимаме клетки от здрави донори, хора като мен и вас, внасяме ги в животното и 

насочваме имунния отговор в една посока. Това е универсален подход при изпитването 

на лекарства“, обяснява Илян. 
„Разликата между тях и между останалите животни, които са в магазина е, че можем да 

проследим тяхната генетична история назад във времето. Знаем какво като мутация 

има, защо ни е нужда тази мутация и какво да правим с тях“, разкрива Илян. 
Една такава мишка струва между 60 и 200 долара. Някои са без имунна система, затова 

учените влизат в помещението при специален режим. 
„Ние пазим животните от нас самите. Те няма да оцелеят извън тази среда, въздуха се 

филтрира тук постоянно. Кафезите са специално проектирани така, че да могат да 

издържат на много висока температура“, обяснява дизайнерът на експерименти с 

лабораторни животни 
Мишките са най-предпочитани за тестване, защото са малки и се развиват и 

размножават бързо и организмът им е близък до човешкия. 
„В академията преспокойно могат да бъдат гледани кокошки, зайци, навремето в 

НЦЗПБ гледаха коне за серум срещу змийска утроба. 
Тестът на всяка една мишка трае между 30 и 60 дена, за да има достоверен резултат, 

тестовете се повторят, а процесът може да трае години. 
Тестовете с хора ще започнат едва след като е доказано, че ваксината няма странични 

ефекти върху животни и може да бъде безопасно изпробвана и върху хора. Това ще се 

случи най-рано до 2 години. 

 

www.dariknews.bg, 28.04.2020 г. TC "www.dariknews.bg" \f C \l "1" 
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/izdirvat-potyrpevshi-na-lechitel-prodaval-belina-

za-lekarstvo-sreshtu-rak-2223651 
  
Издирват потърпевши на „лечител“, продавал белина за лекарство срещу рак 
  

Мъжът е приготвял разтвора в дома си, след което го разпределял в малки 

шишенца, които продавал онлайн 
  

Издирват се потърпевши на "лечител", продавал разредена белина за лекарство срещу 

рак, аутизъм, болни бъбреци и ред други болести, съобщиха от полицията в Бургас. 
Продуктът с име "Ем Ем Ес" не е лекарство и е опасен за здравето. Мъжът е приготвял 

разтвора в дома си в Бургас, след което го разпределял в малки шишенца, които 

продавал онлайн. 
Гражданите, въведени в заблуждение, закупили и ползвали въпросния препарат, се 

издирват заради провеждано разследване срещу "лечителя". 
Те могат да потърсят за съдействие служители от ОД на МВР на телефон 056/ 856-629 

или 056/ 856-636. 

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/izdirvat-potyrpevshi-na-lechitel-prodaval-belina-za-lekarstvo-sreshtu-rak-2223651
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/izdirvat-potyrpevshi-na-lechitel-prodaval-belina-za-lekarstvo-sreshtu-rak-2223651
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www.dnevnik.bg, 28.04.2020 г. TC "www.dnevnik.bg" \f C \l "1" 
https://www.dnevnik.bg/analizi/2020/04/28/4060237_triabva_specialen_zakon_za_koron

avirusa/ 
  

Трябва специален закон за коронавируса 
  

Наталия Киселова, БНР 
Доц. Наталия Киселова, преповадател по конституционно право и бивш правен 

съветник на президента Росен Плевнелиев, коментира по БНР идеята на 

правителството след края на извънредното положение противоепидемичните мерки да 

останат да важат, като за това се приемат законови промени, които да направят 

легитимни сегашните заповеди на здравния министър и след 13 май. Това беше 

съобщено от Бойко Борисов днес при изслушването му в Народното събрание. 
С отмяната на извънредното положение законът за него ще престане да действа. 

Говорим за мерките и дейностите, свързани с извънредното положение, защото имаше 

правила в преходните и заключителни разпоредби на закона, които си действат, за тях 

не се отнася. 
Очаквах повече от изслушването на премиера в Народното събрание. Сред юристите от 

няколко дни вървят дискусии какво предстои. И студентите са се настроили, че е 

въпрос на време да се върнем в аудиториите. Министър-председателят предлага два 

варианта, като най-общо първият е да се допълни Законът за защита при бедствия, а 

вторият вариант е през преходните и заключителни разпоредби на Закона за здравето. 
Моето лично мнение е, че може да се помисли и за трети вариант. Какви пречки има в 

момента пред тези две решения? Ако се премине през промени в Закона за защита при 

бедствия Националният оперативен щаб, с който всички свикнахме да се събуждаме, 

ще се промени като формат и един от вицепремиерите ще трябва да го ръководи. Тоест 
вече е ясна политическата отговорност, която правителството трябва да поеме. 
Вторият вариант, който се предлага - през Закона за здравето, ще стовари почти всичко 

върху министъра на здравеопазването и той ще се налага да се произнася по въпроси, 

които според мен не са в неговата компетентност и далеч надхвърлят опазването на 

здравето. Няма да влизам в детайли как се правят кандидат-студентски изпити или се 

раздават дипломи... 
Според мен трябва да има специален закон и той да бъде във връзка с това конкретно 

заболяване. Първи, никъде досега не е казано, че има лек или имунитет срещу 

коронавируса и всичик коментират, че трябва да свикнем да живеем със заболяването, 

да се ограничи неговото разпространение и респективно да продължат да се спазват 

мерки във всяка една сфера на нашия живот. В тоя смисъл не е нужно прекалено много, 

но всяко министерство и всеки административен ръководител трябва да прецени с 

администрацията си как да адаптира така нещата, че животът да продължи. Същото се 

отнася за работодателите, за обществения транспорт, но и за такива дейности, които в 

момента са минимизирани. 
Тези дни, които остават до края на решението на Народното събрание, трябва да бъдат 

използвани 
максимално да се огледат всички аспекти на нашия живот. За да започне 

възстановяването му. 
След като отпадне извънредното положение, министърът на здравеопазването може да 

препоръча функциониране на Народното събрание, примерно. Но не може да каже: ще 

заседавате или няма да заседавате. Как ще изглежда съдебната зала... Той ще препоръча 

дистанция, но съдебните процеси ще се възстановят. 

http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/analizi/2020/04/28/4060237_triabva_specialen_zakon_za_koronavirusa/
https://www.dnevnik.bg/analizi/2020/04/28/4060237_triabva_specialen_zakon_za_koronavirusa/
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Разбира се, няма пречка да се внесе ново предложение за месец или по-кратък срок да 

се удължи извънредното положение, за да се изменят законите. Моето притеснение е, 

че много хора вече са на предела, да не казвам финансов, по-скоро психически, и това 

вероятно е вариант да ни се каже: Спокойно, отпада, въпрос на време е. Много по-

реалистично би било да се каже какво е реалистичното състояние на разпространение 

на заболяването. Защото хората държат на здравето си и при разумен разговор при 

обществено обсъждане, не на пресконференции - мястото на този дебат е в Народното 

събрание, ако трябва при закрити врата. 
Конкуренцията между правата на човека и извънредното положение - целта не е да 

запазим едното за сметка на другото. Целта е да запазим и двете - и здравето, и правата 

на гражданите, които са притеснени за своето бъдеще. 
Какво пречи с оглед на предстоящите празници да се каже: кой където е, там остава, и 

хората да си преценят дали има смисъл да се пътува, да си вземат отпуск. И 

изключение да има само за лекарите и за служителите на МВР. 

 

www.investor.bg, 28.04.2020 г. TC "www.investor.bg" \f C \l "1" 
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/vsichki-testove-za-koronavirus-

vlizat-v-obshta-informacionna-sistema-303280/ 
  

Всички тестове за коронавирус влизат в обща информационна система 
  

НЗОК ще има достъп за обмен на информация за заболелите от коронавирус 
  

От утре лабораториите (държавни и частни) ще подават ежеднедно данни за всички 

видове проведени тестове за коронавирус и те ще влизат в обща информационна 

система. 
Това разпорежда здравният министър Кирил Ананиев със заповед от днес, публикувана 

на сайта на Министерството. 
Институцията въведе в експлоатация Национална информационна система за борба с 

COVID-19 в началото на април. Системата осигурява централизирано управление и 

съхранение на информация за всички диагностицирани и карантинирани лица и 

предоставя функционално обезпечение на всички компетентни институции, свързани с 

борбата с инфекцията. 
Националната здравноосигурителна каса (НЗОК) ще има достъп, за да осъществява 

наблюдение, контрол и обмен на информация за заболелите от коронавирус. 
Евгения Маринова 

 

www.bnt.bg, 28.04.2020 г. TC "www.bnt.bg" \f C \l "1"   
https://news.bnt.bg/news/sled-izvanrednoto-polozhenie-merkite-ostavat-v-zakon-

1051623news.html 
  

След извънредното положение мерките остават в закон 
  

Александър Марков 
Мерките за борба с коронавируса най-вероятно ще останат в сила, но без извънредно 

положение. Това се разбра от думите на министър-председателя Бойко Борисов. Идеята 

е да бъде отменено извънредното положение, но мерките да останат да действат. На 

Балканите държавите също подготвят постепенно облекчаване на мерките. 
Някои от мерките се очаква да бъдат записани в Закона за здравето, така че да 

продължат да важат, без да има фактически извънредно положение. Дали всички или 

http://www.investor.bg/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/vsichki-testove-za-koronavirus-vlizat-v-obshta-informacionna-sistema-303280/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/vsichki-testove-za-koronavirus-vlizat-v-obshta-informacionna-sistema-303280/
http://www.bnt.bg/
https://news.bnt.bg/news/sled-izvanrednoto-polozhenie-merkite-ostavat-v-zakon-1051623news.html
https://news.bnt.bg/news/sled-izvanrednoto-polozhenie-merkite-ostavat-v-zakon-1051623news.html
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някои разпоредби ще останат в сила, ще се разбере преди 13 май. Това се разбира от 

обявеното намерение на премиера Бойко Борисов. 
Бойко Борисов - министър-председател: Много от мерките са в този закон. Ако може 

парламентът да приеме това, работим върху това, закон, който да включва само 

мерките. Да махнем думата "Извънредно положение", защото те и сега са най-меките 

мерки в Европа. Заповедите на здравния министър, които сега излизат като 

постановления... ако има закон, ще бъдат легитимни без извънредно положение. 

Виждате другите държави, обикновено вървят с две седмици след нас и накрая всички 

са около 12 май. Накрая, като дойде тази дата, ще видите. 
Иначе Балканите започват постепенно да съзират "началото на края" на извънредните 

положения. 
Гърция се очаква да започне поетапно облекчаване на мерките в следващите седмици, 

съобщи в последния час премиерът на страната. Ще започне да отваря малкия и среден 

бизнес, а на 1 юли - туристическия сезон. Остава задължителното носене на маски. 
Кириакос Мицотакис - министър-председател на Гърция: От следващия понеделник, 4 

май, ще бъдат премахнати ограниченията за движението на гражданите - писменото 

разрешение и смс известяването. Ограниченията за движение извън областните 

градове, обаче, ще продължат най-малко две седмици. Ще бъдат разрешени 

индивидуални спортове на открито и в морето, но плажовете остават затворени. Някои 

магазини и услуги ще бъдат отворени - книжарници, електронни артикули и спортни 

центрове. Останалите ще отворят на 11 май, с изключение на търговски центрове, 

които ще стартират работа на 1 юни. 
Извънредните мерки остават в сила в Сърбия: вечерен час от 18 до 5 ч сутринта. Вече 

отвориха магазините, а на 11.05 - кафенетата. Възрастните могат да излизат за по 30 

минути дневно. 
Румъния влиза в по-лек режим от 15 май. Сега мерките са изключително строги, като 

от началото на карантината са наложени 200 000 глоби за 78 милиона евро. 

Задължителните маски ще останат в сила и догодина. 
В Северна Македония облекченията ще влязат в сила от 1 май. Дотогава: излизане в 

краен случай, полицейски час, задължителна защитна маска, ограничения в 

придвижването. 
В Турция по-леки мерки влизат в сила от 1 юни. Сега има полицейски час, 

задължителни маски, минимален трафик, хората между 20 и 65 г. не могат да излизат. 

Има ограничения по границите с Гърция и България. 

 

www.btv.bg, 28.04.2020 г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   
https://btvnovinite.bg/bulgaria/masovo-dezinfektantite-na-balgarskija-pazar-ne-

pokrivat-iziskvanijata-na-szo.html 
  

Масово дезинфектантите на българския пазар не покриват изискванията на СЗО 
  

Без ясна връзка между цена и качество – стойността им варира между 15 до 259 

лв. за литър 
  

Груби нарушения при дезинфектантите на българския пазар. Това показва изследване 

на „Активни потребители“. От тестваните 21, едва 3 препарата покриват всички 

изисквания на Световната здравна организация. 
Едно от основните нарушения е голямата разлика в цените на дезинфектантите. Тя се 

движи от 15 до 259 лв. за литър, а в същото време няма яснота за връзка между цената и 

качеството. 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/masovo-dezinfektantite-na-balgarskija-pazar-ne-pokrivat-iziskvanijata-na-szo.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/masovo-dezinfektantite-na-balgarskija-pazar-ne-pokrivat-iziskvanijata-na-szo.html
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В етикетите едва на 8 от проверените препарати са спазени световните изисквания за 

пълна информация за използваните съставки, показва изследването. 
Още за проучването и резултатите очаквайте утре в предаването „Тази сутрин“, където 

гост ще бъде д-р Сергей Иванов от асоциация „Активни потребители“. 

 

 TC "В. Монитор" \f C \l "1" 
29.04.2020 г., с. 1, 4-5 
  

82 сигнала за липсващи медикаменти 
  

Пандемията спря лекарствения туризъм 
  

Осигуриха паралелен внос за пациенти с рак на гърдата 
  

СИЛВИЯ НИКОЛОВА 
Пандемията спря лекарствения туризъм на българите до съседните държави. 
Осемдесет и два сигнала за липсващи лекарства са подадени по време на извънредното 

положение заради COVID-19. Те са за периода от 13 март, когато то влезе в сила, до 27 

април. Това съобщи Боряна Маринкова - изпълнителен директор на Българската 

асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства (БАРПТЛ). С тях общият 

брой от създаването на асоциацията и електронната й система за приемане на сигнали, 

която стартира преди година и осем месеца, нараства на 922. 
Като водеща причина за липсите от БАРПТЛ посочиха неразрешените у нас 

лекарствени продукти, както и тези, за които производителите са поискали да ги 

дерегистрират и да ги оттеглят от българския пазар. Те представляват общо 81% от 

сигналите по електронен път и обажданията на горещата телефонна линия, обясни 

Маринкова. Хората са се обаждали да търсят и препарати за лечение на заболяването от 

коронавируса COVID-19, за които медицинските общности съобщават, но все още са на 

етапа на незавършили клинични проучвания. За тях са питали 32% от всички, които са 

се обадили в асоциацията. Останалите обаче са сигнали за липсващи терапии при 

хронични заболявания. Тези лекарства до момента са били купувани от съседни 

държави от самите пациенти, тъй като медикаментите или не са регистрирани у нас, 

или са били, но са изтеглени и заличени от българския пазар по искане на самия 

производител. След като бе прекратено пътуването заради пандемията дори до съседни 

страни, хората са останали без лечение. 
27 са сигналите за лекарства за лупус и ревматоиден артрит 
С по-малък брой сигнали са неразрешени за употреба в България и съответно по-

голямата част дерегистрирани продукти за епилепсия и хормонозаместващи лекарства. 
Проблем ни е доставката на хидроксихлорохин, който се ползва при ревматоиден 

артрит и пациентите си го купуваха от Гърция и Турция. Сега те не могат да пътуват и 

нямат терапия, коментира пред „Монитор" Боряна Ботева - председател на 

организацията на пациентите с ревматоидни заболявания. До миналата година подобно 

лекарство се продаваше и в България, но производителят прекрати вноса. След като 

стана ясно, че той помага и в някои случаи на COVID-19, в другите държави също се 

появи недостиг и вече го продават по специална рецепта само на свои граждани. Така 

ние, българите, страдащи от ревматоидни заболявания, останахме без терапия, допълни 

Боряна Ботева. Сега болните си помагат взаимно с лекарства с надеждата, че пазарът 

ще се отпуши и ще могат отново да си ги набавят. 12% от всички пациенти, 
подали сигнали на 
електронната 
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платформа 
съобщават за липсващо лекарство за рак на гърдата, чийто внос е преустановен 

временно от февруари, съобщиха още от БАРПТЛ. 
Медикаментът вече е наличен. От 18 февруари започна непрекъснат паралелен внос на 

същия продукт от Европа. Това е още едно доказателство, че зелените коридори, 

неналагането на забрани върху износа и солидарността между държавите в ЕС, 

свързани с цялата верига на снабдяване, гарантират достъпа до лекарства и са 

ефективна превенция на недостига им, подчерта-ха от асоциацията. Реакцията на 

крайните потребители в периода на извънредно положение се различава от 

досегашните резултати, тъй като показва затруднения от придържане към терапия с 

дерегистрирани и неразрешени продукти. 
Този резултат потвърждава предложението ни за промени в Закона за лекарствените 

продукти в хуманната медицина и на Наредба 10 от 17 ноември 2011 г. за условията и 

реда за лечение с неразрешени за употреба лекарства, заявиха още от асоциацията и 

припомниха, че наредба 10 е приложима само за пациентите, приети в болница. 
Според специалистите решението на този проблем е в приемането на текстове в Закона 

за лекарствените продукти в хуманитарната медицина, които да позволяват вноса на 

медикаменти, регистрирани в Европейския съюз, дори те да нямат регистрация у нас, 

както да се разреши и ползването им за амбулаторно лечение. 
Възможностите за лечение с нерегистрирани и изтеглени от пазара продукти ще улесни 

достъпа до терапия за много пациенти с предписано домашно лечение след изписване 

от лечебно заведение и под наблюдението на лекуващите си специалисти, мотивира се 

изпълнителният директор Боряна Маринкова. 
  

Къде да сигнализираме, ако хапчетата ни изчезнат 
  

От БАРПТЛ призовават за промени за внос на лекарства с регистрация в ЕС, 

насърчаване на бързите доставки у нас, ускорени срокове и по-ефективни процедури за 

паралелен внос. Конкретни текстове са внасяни в Министерството на здравеопазването 

и Народното събрание. 
Платформата за пациентски сигнали е на онлайн адрес www.parallel-trade-

development.org и се поддържа от Българската асоциация за развитие на паралелната 

търговия с лекарства в партньорство с федерация „Български пациентски форум". 

Горещата линия функционира 24 часа в денонощието вече 20 месеца с основна цел - 

улесняване на достъпа на пациентите до терапия. Тя представлява интернет базирана 

форма за сигнали, която за улеснение и бързина изисква попълване само на населено 

място, телефон за обратна връзка и търсено лекарство и е в съответствие с Регламента 

за защита на личните данни. 
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